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Motion og samvær ved 
landsstævnerne
Når man een gang har væ ret med til et landsstæ vne, er de fleste ikke i tvivl om, at det må 
man væ re med til igen. Spilleglæ de, kam m eratskab og hyggelig t sam væ r præ gede også 
dette års som m erlandsstæ vner indenfor fodbold, håndbold og skydning. I år var godt 
1000 deltagere med, og ud over den sportslige væ rdi skaber landsstæ vnerne også 
baggrund for øget opm æ rksom hed om kring firm aidræ tten, idet disse stæ vner opnår 
spalteplads i aviserne. - Fodbold og håndbold blev afv ik le t i Frederikshavn og skydning i 
Tubæ k-centret ved Vordingborg. Læs stæ vnereportagen inde i bladet. -fh .
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Kvinder i firmaidrætten
I dette nummer af FIRMAIDRÆT kan man læse en artikel om Organisationen KVIN
DER og IDRÆT. Organisationen er helt ny og står udenfor de øvrige idrætsorganisa
tioner her i landet.
Når et sådant initiativ ser dagens lys, er det i sig selv et bevis på, at nogle behov hos en 
gruppe mennesker ikke dækkes indenfor de bestående organisationer, hvorfor man 
naturligt laver en selv.
KVINDER og IDRÆTs påstand er, at der i de bestående organisationer er for få 
kvinder, både blandt de aktive og på ledersiden, og ved en gennemgamg af DFIF-stati- 
stikken (1985) må påstanden anses for at være velbegrundet, idet statistikken viser, at 
vi har ca. 40.000 kvinder og hele 130.000 Mænd.
Mange flere mænd end kvinder er altså aktive.
Helt galt står det til på lederplan, hvor %-delen af kvindelige ledere er meget lavere, 
formodentlig kun på 10% i alt.
Kan DFIF så gøre noget ved dette problem, og i bekræftende fald - hvordan skal 
strategien være?
For mig at se er en styrkelse af det kvindelige islæt på ledersiden det vigtigste, idet det 
herved ville styrke aktivsiden, og man kunne forestille sig, at et initiativ til at løse en 
sådan opgave kom fra styrelsen i DFIF. Et andet sted kunne være fra en eller flere af 
vore 64 sammenslutninger.
Bedst ville det være, hvis det var blandt vore nuværende kvindelige aktive og ledere et 
sådant initiativ udsprang. Til gavn for dem selv, til gavn for Dansk Firmaidrætsfor
bund og endelig til gavn for den samlede idrætsudvikling, vi alle er en del af.

DFIF Vision 2000: Idræt i dagtimerne

Den tredie idrætstime skal styrkes
- Ih, hvor har vi snorksovet i forbundet i mange år, incl. undertegnede. Først nu er 
søvnen ved at blive gnedet ud af øjnene. Vi kan nu se, at vi i mange år, igennem 
projekterne: Idræt for ledige, har overset den gruppe af vore medlemmer, som har 
SKIFTEHOLDSARBEJDE.
De har alle dage været oversete, når turneringer m. m. er tilbudt, og de har alle dage 
også været en af årsagerne til diverse aflysninger, når et hold har måttet melde afbud, 
fordi man skulle arbejde, den aften kampen skulle spilles.
Men pudsigt nok udviser denne form for aflysninger jo trods alt en interesse i at være 
med, og det er jo en væsentlig kendsgerning at være i besiddelse af.
Med kortere arbejdstid, med flere på skiftehold (tænk blot på hele servicebranchen) og 
med erfaringer fra Idræt for ledige, er det tid nu  at indarbejde den tredie idrætstime. 
Til forklaring herfor skal nævnes, at den første idrætstime var idræt udført i weekend
erne, den anden var idræt udført i aftentimerne, og den tredie, altså idræt i dagtimerne 
på hverdage.
Men det kan godt blive svært for os. Nogle mener, forbundet skal udvikle sig, vokse 
og følge med tiden, mens andre er af den opfattelse, at vi ikke skal være større, idet det 
er godt, som det er.
Synspunkter man naturligvis må respektere, selv om det svækker forbundets slagkraft 
og profil, når holdningerne »holder på hver sin parkeringsplads«.
Problemstillingen er altså klar nok. Værre står det til med løsningen. Nogle mener 
problemet med idræt i dagtimerne ikke kan løses, og slet ikke indenfor vore rækker. 
Men det passer ikke.
Andre mener, det er penge på bordet, der skal til. Men det er i sig selv heller ingen 
løsning.
Jeg mener og tror på, det handler om god vilje, fantasi og kreativitet - altså, at vi 
tænker lidt anderledes og mindre vanebunden, samtidig med at vi arbejder indenfor de 
disciplinområder, der nu engang har medlemmernes interesse.
Vi har i dag i forbundet eksempler på, hvorledes det kan lade sig gøre at forene 
aktiviteter om dagen med aktiviteter om aftenen i een og samme turnering. Denne 
fremgangsmåde skal blot bearbejdes yderligere, samtidig med at der gives tid til den 
modningsproces, som enhver ny aktivitetsform er underlagt.
Id ræ t i d a g tim e rn e  er kommet for at blive, og det skal vi forstå at tilpasse os. Vort 
jubilæumsslogan: - Vi g ø r  ta le  ti l  h an d lin g  er forhåbentlig også kommet for at blive. 
De to danner et stærkt makkerpar og dem er der fremtid i.

Finn H a g ed o rn . 
M a rk e d sk o n s u le n t/r e d a k tø r .

Eksempler på skifteholdsområder: Hospitaler og andre behandlingscentre, Politiet, Falck, DSB, diverse produktionsvirksomheder, store dele af 
detailhandelen, Forsvaret m. fl.
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Stor interesse for at være 
med til landsstævnerne
Årets sommerlandstævne i fodbold (37.) og 
håndbold (27.) blev afviklet i weekenden 13.- 
14. september i Frederikshavn med Frederiks
havn Firma Klubber ( F F K )  som arrangør. Og 
som altid strømmede det til med hold fra alle 
dele a f landet. I  år var ingen undtagelse og fo r  
de ca. 800 deltagere var der i forvejen lagt op 
til et godt stævne, idet F F K  brugte stævnet til 
at markere sit 25 års jubilæum. - Kun regnen 
søndag satte pletter på stævnet, men vejrfor
holdene er ingen som bekendt herre over.

- H v o rd a n  f ............er d e t
d u  sp ille r , n år d u  rå b e r  f o r  
a t f å  b o ld en , ly d e r  d e t  f r a  
en h å n d b o ld sp ille r , id e t  
han n e to p  se lv  h ar m o d ta 
g e t b o ld en  - o g  » m is te t«  
den  u d  o v e r  s ide lin ien .
- Jeg  rå b te  s p il  fo r n u f t ig t ,  
sp il  f o r n u f t ig t ,  sv a re r  s p il
leren , d e r  n e to p  h ar a f le 
vere t b o ld en .
- Jam en , så  e r  d e t  j o  f u ld 
s tæ n d ig  ta le n tlø s  so m  . . . 
Når man bevæger sig 
rundt mellem såvel hånd
bold- som fodboldbanerne 
kan man opleve ret så

ys^OSS^ tevt*
1987

mange »spændende« udta
lelser fra spillerne, som for 
fulde gardiner spæner fra 
den ene ende af banen til 
den anden.
Af og til kommer der også 
en hånd eller fod på tværs, 
og græsset »står pludselig 
på højkant«. I de fleste til
fælde er der tale om hæn
delige uheld, der klares 
med en hjælpende hånd 
samt et skulderklap, 
men . . . Der er også en
kelte forseelser, som ikke 
burde have fundet sted. 
Sådan går det hos de pro
fessionelle, og sådan sker 
det også mange andre ste
der. Forbundets stævner 
er ingen undtagelse, men 
det er dog heldigvis ikke 
disse episoder, der præger 
afviklingen.
Skulle der derimod være 
nogle Michael’r, der delta
ger, er det ikke hverken 
Laudrup eller Fenger, og 
hermed er deltagerni
veauet placeret, som fir
maidrætten gerne ser yder
ligere udbredt, nemlig 
stævner, hvor alle med lyst 
kan være med. Ved som- 
merlandsstævnerne gælder

Fortsættes side 4r

MED FLY FRA KASTRUP TIL
BULGARIEN
spændende - anderledes
PAMP0R0V0 
eller BOROVETS
BUNGALOWS
....................... FRA 1995-2845
HOTELLER
....................... FRA 2295-3145
Det ”udendørs” : ski, 1  FRA 
støvler, liftkort, ski- }  545 - 
skole, skiforsikring J 625
Rekvirer programmet
»ALPINE SKIVISIONER«
TEAM TRAVEL
AM AGERTO RV 1 9 , 1 1 6 0  KBH.K

01 11 60 60
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Fortsat fra side 3

dog endnu, at man skal 
gennem en »kvalifikation« 
på kredsplan.

Aktivitet fra 
morgenstunden
Allerede fra de tidlige 
morgentimer er der hek
tisk aktivitet i FFK-cafete- 
riet, hvor de førstankomne 
(samt dem fra natten mel
lem fredag og lørdag) ind
tager morgenmad. De før
ste kampe spilles kl. 13.00, 
men for mange deltagere 
handler det om at opleve 
et landsstævne i sin fulde 
udstrækning. For mange 
er det »årets tur«.
Men også andre steder end 
ved FFK-hallen mærker 
man, at der er landsstævne

i byen. Nogle tager på 
strøgtur i byens forret-

Det klapper bare
Et helt års forberedelser 
står sin prøve, og med 
godt humør og fint vejr 
(om lørdagen) gik det 
godt.
Som halinspektør Poul 
Jensen på et tidspunkt sag
de til FIRMAIDRÆT: - 
Jeg tør godt vædde næsten 
hvad det skal være på, at 
det her stævne, det »klap
per« bare. Senere på da
gen »klappede« det bare 
for Poul Jensen, da han 
med hovedet forrest styre
de lige ind i en hyldekant. 
Både stævnespådomme og 
Pouls hoved holdt - hel
digvis.

Udstilling
Ind imellem de mange 
kampe havde deltagerne 
lejlighed til at se på de nye 
salgsartikler, forbundet i 
år lancerer, samtidig med 
at der blev præsenteret nye 
plancher på udstillingen. 
En lignende udstilling var 
opstillet ved skydelands- 
stævnet i Vordingborg, og 
hensigten hermed var på 
denne måde at inddrage 
denne stævnevirksomhed i 
forbundets totale mar
kedsføring.

Ros til:
- arran gørern e  - der ved 
stævnets afslutning fra 
Idrætsafdelingens repræ

ningsgader, mens andre 
kører rundt og rundt, blot 
for at finde deres overnat
ningssted. Alt - lige fra de 
store hoteller til Sømands
hjemmet og Abildgård 
Skolen - er bestilt til de 
mange deltagere. 
Civilforsvaret er med mad
kanoner og friske folk 
(slagfærdige og raske i 
replikken) hyret til de sto
re måltider i weekendens 
løb. Hertil kommer så ca. 
80 officials, frivillige folk, 
der indgår i løsningen af 
de utallige opgaver disse 
marathonlignende stævner 
indebærer.

* 0$60t.Dfrø$ft
T«. m

LH25647

Så mange hold
deltog

Antal
Disciplin hold
F o d b o ld
11-mands ................ 12
7-mands................... 12
7-dames ................... 10
7-mands/old boys . 10
5-dames ................... 10
5-mands................... 10
5-mands/old boys . 4
H å n d b o ld
Herre ....................... 12
Damer ...................... 12
Herrer/old boys ... 4
Damer/old giris .... 6

sentanter i fodbold og 
håndbold fik mange fine 
ord for det velgennemførte 
landsstævne.
- d o m m e rn e  - der altid ud
gør en enhed, hvis afgørel
ser spiller en stor rolle for 
såvel spillets tekniske kva
litet som den atmosfære, 
stævnet afvikles under.
- d e lta g ern e  -der ikke 
overbebyrdede arrangører
ne med protester. Der kom 
ingen i fodbold og kun en i 
håndbold. En enkelt delta
ger måtte dog indkassere 
en spilledags karantæne. 
Det har sikkert ikke været 
i old boys fodbold, hvor 
det forlyder at spillerne (i 
al fald nogle af dem) nær
mest sprang dommerne 
om halsen af bare glæde 
over en kamps gode forløb 
samt kendelser.

Sommerlands
stævnet i fodbold 
og håndbold

Tekst og foto: 
Finn Hagedorn 
Markedskonsulent/ 
redaktør i DFIF
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Hillerød Firmasport satte sit præg på sommerlandsstævnet

- Det er mig der er holdleder, 
det står på min hat

Christian Lynge, Hillerød Firmasport.

Christian Lynge, bestyrel
sesmedlem i Hillerød Fir
masport, var en af lederne 
bag sammenslutningens 
store delegation på 57 per
soner, der var med i Frede
rikshavn. Christian var her 
og der og alle vegne, og 
klarede såvel tilråb til sine 
spillere fra sidelinien som 
uddeling af den medbragte 
mad.
- Og det er mig, der be
stemmer, spøgte Christian
- det står i al fald på min 
hat.
Højt humør og tilråb om, 
at nu skulle der ske noget, 
skabte en dejlig stemning 
blandt de mange, som re
præsenterede de 5 forskel
lige firmaidrætshold fra 
Hillerød.
Resultatmæssigt gik det 
således for Hillerøderne: 
Puljekampene:
11 mands fodbold: A T P  
S p o r t. 1 vunden og to tab
te kampe. 7 mands fod
bold: C en tra lsyg eh u se t
(C .H . S p o r t)  tre tabte 
kampe. 5 mands fodbold: 
H ille rø d  A u to la g e r :  tre
vundne og en tabt kamp. 5 
dames fodbold: P h a rm a 
cia  P S  69: en uafgjort og 
tre tabte kampe. Hånd
bold, damer: Centralsyge

Uden mad og drikke du ’r Hillerødderne ikke.

huset: tre tabte kampe. 
Ingen af holdene gik vide
re til finalerunderne. 
Christian Lynge og hans 
makker, Tommy Måreher 
(også bestyrelsesmedlem), 
stod bag fællesturen, og 
er begge enige om, at det 
først og fremmest handler 
om at være med, og natur
ligvis få en sportslig ople
velse med hjem. Det er jo 
stadig sådan, at man har 
kvalificeret sig til at være 
med, hvilket styrker de 
sportslige ambitioner om 
at få nogle hæderlige re
sultater.
Begge er dog også enige 
om, at samværet har stor 
betydning, og det fik de to 
ledere bevis på, da de 
mandag aften - efter stæv
net - oplevede, at flere fra 
turen mødte frem til fod
boldaftenen i Hillerød. 
Her skulle man nemlig 
have sagt tak for sidst og 
måske lige opfrisket et par 
minder fra turen til rød
spættebyen.

ELLER »SNEEXPRESS« FRA
JYLLAND OG KØBENHAVN TIL
DET ALPINE NORGE
STORHYTTER
FRA 10-100 UNDER SAMME TAG - 
GRUPPEPRISER FRA 795-1695

STORHYTTER
MED BETJENING OG PENS.-GRUP
PEPRISER MIN. 33 . . .  FRA 1595

HYTTECENTRE
OG APP A R T E M E N T S. GRUPPE
PRISER MIN. 12 ........... FRA 845
- -  ER I FÆRRE END 10. FRA 945

FJELDSTUER
HEL UGE PÅ FJELDET FRA 1595

SPECIALTILBUD
FOR SKOLER-FORENINGER - 
KLUBBER-OG ANDRE STORE 
GRUPPER--TIL

FJELDSKOLER
- HYTTER OG F JE L D S T U E R

Rekvirer programmet 
»SKI- OG 
REJSEVISIONER«
TEAM TRAVEL
AM AGERTO RV 19,  KBH. 1 1 6 0  K

Q1 11 6 0  6 0
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EN LANG TUR. Gitte Grum-Schwensen (tv.) og Jeanette Melgaard - to af de 57 deltagere 
fra Hillerød - havde noget af en anderledes tur til Frederikshavn. Gitte startede allerede kl. 
09.00 fredag morgen fra Gedser og via København, hvor hun mødtes med Jeanette, kom 
de i privat bil til Sjællands Odde. Herfra »tomlede« de den til Randers (kom med en 
lastbil fra færgen), hvor de nåede frem fredag aften kl. 21.45, blot for at konstatere, at 
det sidste tog til det nordjyske var afgået. »Tomlen« i vejret en gang til og med vognmand 
til Hjørring, hvorfra det så gik i Taxa til Abildgård Skolen i Frederikshavn. Her ankom de 
så midt om natten mellem fredag og lørdag.

100 kamps jubilar
Ryan Hansen fra  ATP Sport i H illerød rundede de 100 kam pe 
fo r  ATP, da holdet spillede sin anden kam p. E fter kampen var 
der knus, blom ster, champagne og »guldstøvle« til Ryan, der 
virkede rørt ved kammeraternes hyldest. Foruden fo d b o ld  dyr
ker Ryan Hansen også håndbold, billard, badm inton og bord
tennis f o r  ATP Sport under H illerød Firmasport. På billedet er 
han om givet a f  klubkam m eraterne Tom m y (tv.) og målm and  
Jens.
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- Ku’ jeg lige komme forbi. Grete Holmer (i midten) på vej over en modspiller.

MED »SNEEXPRESS«FRA
JYLLAND OG KØBENHAVN TIL

FRANKRIG
DANSKE SKIGUIDER-DANSKE 
SKISK0LER--0G TERRÆNER 
I OVER 3000 METERS HØJDE

VALTHORENS
PRISER FRA1095-2395
TIGNES VALCLARET
PRISER FRA 1195-2745

LES 2 ALPES
PRISER FRA1245-2245
(Lej alpint skimateriel i 
København... .PRIS FRA 285)

ØSTRIG tf**
SPECIALTILBUD FOR 
ST O R G RU PPE R:

»SKI-COCKTAIL«
Ha’ bussen med på hele turen, 
bo f.eks. i Soli eller Hopf- 
garten, stå på ski i Wilder 
Kaiser området + Kitzbuhel + 
Hintertux. - - R E J S :
SØN-FREDAG..........FRA 1095
SØN-LØRDAG..........FRA 1245
FRE-SØNDAG..........FRA 1795
JUGOSLAVIEN
Bo på toppen af skibjerget vær 
sne- og liftsikker - vælg slalom
eller langrend..........FRA 1295
Rekvirer programmerne
»ALPINE SKIVISIONER« 
OG »SKI-
OG REJSEVISIONER«
TEAM TRAVEL
AM AGERTO RV 1 9 , 1 1 6 0  KBH.K

0 1  11 6 0  6 0

fSKf
T E A M

En stævnedeltager:

- Vi er ikke med for at vinde

Grete Holmer, Centralsygehuset, Hillerød.

Sådan siger en af de ca. 
800 stævnedeltagere - Gre
te Holmer fra Centralsyge
husets håndboldhold i Hil
lerød.
Grete Holmer har tidligere 
deltaget i firmaidrættens 
landsstævner. Ar tilbage 
var det med kolleger fra 
Odense Sygehus, og om 
Gretes indstilling til at 
være med er der ingen 
tvivl:
- Vi hygger os med spillet, 
og ser ikke så nøje på, om 
vi vinder eller taber.
Vi er ikke kommet for at 
vinde. Derimod giver del

tagelse os mulighed for at 
være på weekendtur. Det 
ryster os sammen, og vi 
oplever hinanden fra en 
anden vinkel end den, vi 
kender fra jobbet på syge
huset, fortæller Grete Hol
mer, der arbejder på en 
medicinsk afdeling som sy
gehjælper.

Turen koster for Grete og 
hendes holdkammerater 
kr. 420,- pr. deltager, og 
der er ingen tilskud at hen
te ud over startgebyret, 
som betales af Hillerød 
Firmasport.

- Oh, har vi det ikke dejligt. Grete omgivet af holdkammerater, 
bl.a. stående th. Birgit Holmsgaard. Alle deltog i fællessangen.

- Det er ikke beløbet, som 
er afgørende for, om vi er 
med eller ej. Derimod kan 
det give problemer med at 
samle hold, da en del af os 
arbejder på skift. Det hav
de nær kostet os deltagel
sen i år, slutter Grete Hol
mer.

Heldigvis for Grete og co. 
lykkedes det at komme 
med, for det forlyder, at 
det var et glad, men også 
et træt hold der ankom til 
Hillerød søndag aften kl. 
24.00 - en idrætsoplevelse 
rigere.
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En dejlig aften
Vi var dårligt kommet ind 
i FFK-hallen, hvor aften
festen skulle finde sted, 
før det gjaldede fra et af 
de lange borde:
- Gi’ mig et V. Gi’ mig et 
I. Gi’ mig et K. Alle ved 
bordet stemte i efter hver 
bogstavskommando.
- Hvad siger det, lød næste 
opfordring.
- VIK.

Og hermed havde Vest
frost Idræts Klub fra Es
bjerg præsenteret sig selv, 
hvilket skete ikke så få 
gange den aften.
Manden, der styrede de 
ca. 20 personer fra VIK, 
viste sig at være ingen rin
gere end Esbjerg Firma
idræts dynamiske for
mand, Jens Lykke, der til 
daglig arbejder på Vest

frost. Han dirigerede sine 
tropper så effektivt, at det 
trak andre klubber med 
med deres »kampråb«. 
Snart bølgede den ene 
slagsang efter den anden 
gennem hallen, hvilket fik 
en deltager ved mit bord til 
at udbryde: - Ih, sikke dog 
en festlig formand.
Det hele gik op i en højere 
endhed ved orkestret Ole-

1987

Bole-Bands opfordringer 
til fællessang, alle med 
hinanden i hånden eller 
under armen. Sådan fort
satte det hele aftenen til kl. 
00.30, hvor festen slutte
de. Kun få havde forladt 
stedet indtil da.

TILFREDS FORMAND. Kjeld Mølgaard, formand for Frederikshavns Firma Klubber, (billedet til venstre) kunne ved aften
festen se tilbage på en god og velafviklet førstedag for landsstævnet. Sammen med sin kone, Birte, deltog han og en del af de 80 
officials i festen, der binder de to stævnedage sammen.

Sommerlandsstævnet i skydning:

Det halve stævne 
druknede i regn
Landsstævnet i 50 m skyd
ning blev i år afviklet af 
Vordingborg Firmasport 
på banerne i Tubæk nær 
Præstø.
Det var første gang i 
DFIF’s historie, at et så
dant stævne blev afviklet 
øst for Storebælt, og det 
er jo nok desværre een af 
grundene til, at en del jy
der og fynboer svigtede 
dette stævne.

Der var tilmeldt 248 skyt
ter, og de, der var så heldi
ge at have fået tilmeldt 
skydetid om lørdagen, 
kunne afvikle deres skyd
ning i strålende solskin, 
hvorimod søndagens skyt
ter måtte finde sig i at sky
de i silende regn, hvilket 
også kunne ses på resulta
terne.
Men vejret var til gengæld 
også det eneste, stævnele

der Kurt Kristiansen og Fortsættes side 9 
hans dygtige stab ikke 
havde styr på.
Alt fungerede som det 
skulle, og hvis det var mu
ligt at finde kapacitet til 
det, var Kurt ikke nervøs 
for at gå i gang med et 15 
m landsstævne også, som 
jo plejer at have mere end 
dobbelt så mange deltage
re. Men som Kurt sagde: - 
Pistolbanerne har vi, så vi

Sommerlands
stævnet i 
skydning

Tekst og foto: 
Lokalredaktør 
Betty Sørensen, 
Næstved
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1987

des blev der ikke brug for 
at finde karantæneregler
ne frem denne gang, hvil
ket jo er en glædelig ting.

Lørdagen var begunstiget af 
solskin, og som det ses, fik  
det folk til at trække udenfor 
mellem skydningerne.

vil gerne have et pistol
landsstævne her til Vor
dingborg.
Tiderne fungerede også 
perfekt, og selv om man 
havde festskydning på 
programmet ved siden af 
de gældende skydninger, 
var man færdige godt og 
vel en time tidligere end 
forventet.
Omkring 100 skytter over
nattede i Vordingborg og 
deltog i aftenfesten. Ind
kvarteringen blev klaret af 
turistkontoret, som med 
meget kort varsel sørgede 
for at alle fik både god be
handling og god betjening. 
DFIF’s skydesektions for

mand, Aksel Sørensen, Vi
borg, havde også kun ro
sende ord til arrangørerne. 
Han er lidt ked af, at stæv- 
nerne øst for Storebælt er 
så »små« deltagermæssigt 
i forhold til andre steder i 
landet. - Men derfor bliver 
landsstævnerne selvfølge
lig atter lagt på Sjælland, 
når det igen er Sjælland 
der står først turnusmæs
sigt, siger Aksel. Nu har 
man jo bevist, at man 
både kan afvikle 15 m og 
50 m og pistollandsstæv
ner her i fineste stil, slutter 
han.
Der var meget få afbud til 
dette stævne, og så vidt vi-

ldræts- 
afdelingens 
formand 
Hans Erik 
Jørgensen 
gæstede 
skyde- 
stævnet i 
Tubæk- 
centret, hvor 
han naturlig
vis blev 
inviteret til 
prøve
skydning. 
(Seriøse 
kilder 
fortæller, 
at han vist 
ramte).

Abonnement på

Årsabonnement
10 numre 25,- incl. moms & porto 

Ring til forbundskontoret (09) 22 55 92
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Det første kasserertræf gav svar på at

Mange sammenslutninger

19 sammenslutninger var repræsenteret, da det 
første kasserertræf i forbundet blev afviklet

F o to :  S v e n d b o rg  S e lsk a b s fo to .

Firma
idrættens 
historie 
søges nu 
samlet
Et nyt initiativ har set da
gens lys i forbundet. Der 
er nu taget de første skridf 
til at få samlet det histori
ske materiale, som findes 
rundt i landet, således at 
Dansk Firmaidrætsfor
bund kan sikre sin forhi
storie bevaret over for 
kommende generationer. 
Styrelsen i forbundet har 
til dette formål nedsat en 
ad hoc-gruppe med tidlige
re forbundsformand Karl 
Randrup, Esbjerg, som 
initiativtager til dannelse 
af en regulær arbejdsgrup
pe samt til dannelse af 
konkrete arbejdsplaner 
for, hvad og hvilke emner 
og områder, der skal bear
bejdes, således at målet 
nåes.
Til FIRMAIDRÆT siger 
Karl Randrup, at han ven
ter, arbejdsgruppen kan 
være færdig med opgaven 
inden for et år eller to. 
Karl Randrup fortæller 
endvidere, at det ikke ude
lukkende skal handle om 
at indsamle gamle materia
ler, men også om forskelli
ge interviews. Resultatet af 
gruppens arbejde kan så 
danne baggrund for alt - 
fra bogudgivelse til et mi
ni-museum om firma
idrættens forhold i Dan
mark.
En af Karl Randrups ideer 
til arbejdsplaner går på en 
opdeling af landet, hvortil 
der kan knyttes en række 
lokale folk, som har nem
mere adgang til at finde 
spændende ting frem.
Karl Randrup er ikke i 
tvivl om, at arbejdet med 
at samle DFIFs historie 
skal i gang nu, så længe 
der stadig er gamle ledere 
at hente oplysninger fra.

-fh .

Som et led i udbygningen 
af mere målrettet og mere 
rationelle arbejdsprocesser 
afholdes der i Dansk Fir
maidrætsforbund en ræk
ke »træfmøder«. Ideen er 
den, at de personer, som 
beskæftiger sig med helt 
specielle områder, en gang 
om året eller hver andet 
år, samles og drøfter op
gaver af fælles karakter - 
dem og forbundet imel
lem.
Således har der tidligere 
været et redaktørtræf og 
et sekretærtræf, og nu alt
så et kasserertræf.
Et stigende antal sammen
slutninger har etableret sig 
med lønnet medhjælp til 
at varetage arbejdet med 
regnskab og andet rutine
præget administrationsar
bejde. Netop denne grup
pe var - sammen med en 
række frivillige kasserere - 
samlet i Svendborg, hvor 
et omfattende mødepro
gram hurtigt fik såvel fre
dag aften som lørdagen til 
at forsvinde som dug for 
solen.
Emnet omkring forsikrin
ger viste sig at være et om
råde, hvor flere måtte 
konstatere, at de forsikrin
ger, forbundet har, dæk
ker meget af det man lo
kalt også er forsikret for. 
Et forhold mange ikke var 
klar over, og hvor der sik
kert kan spares nogle pen
ge lokalt i en sammenslut
ning.
Et andet emne, der også 
vandt deltagernes store in
teresse, var området vedr. 
papirgangen mellem for
bundskontoret og sam
menslutningen og om
vendt. Flere deltagere fik 
svar på en række mindre, 
men ikke uvæsentlige 
spørgsmål, der kan lette 
den enkelte i det daglige 
arbejde.

Af andre emner på kasse
rertræffet bør nævnes 
EDB. Her kom det bl. a. 
frem, at en del sammen
slutninger i øjeblikket af
venter de resultater den 
nedsatte EDB-gruppe i 
forbundet ventes at frem
komme med. Det drejer 

-sig bl. a. om priser på ind
køb af såvel software og

hardware samt garanti og 
serviceordninger, i relation 
til de ønsker og behov, der 
findes hos sammenslutnin
gerne.
Fra forbundet side deltog 
generalsekretær Svend 
Møller, bogholderske Ulla 
Faistrup og konsulent 
Hardy Pedersen.

-fh .

Tak
for venlig deltagelse ved min mand

Ej gon Bertelsens
død og begravelse

G rete  B erte lsen
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354 løbere og to hunde med til gadeløb 
i Nykøbing Falster

Det er svært at trække folk til 
noget som helst. Sådan lyder 
det ofte fra mange sider. Men 
Nykøbing F. Firmasport har 
fået en god idé. Et gadeløb 
rundt i byen.
Baggrunden for løbet var mu
sikforretningen Floffmeyers 50 
års jubilæum, hvorfra der kom 
fen henvendelse til Nykøbing F. 
Firmasport om, ikke man kun
ne lave et eller andet arrange
ment i den anledning.
Det blev til byens første gade
løb og som billederne viser 
med folk i alle aldre og køn. 
Formand for Nykøbing F. Fir
masport, Peter Hurwitz, siger 
til FIRMAIDRÆT, at han er 
helt sikker på, at der igen til 
næste år, atter bliver gadeløb i 
Nykøbing.
- Vi har fået en god kontakt til 
bl.a. Handelstandsforeningen 
og med dem som præniespon- 
sor, venter vi ligeså mange del
tagere i 1987, slutter Peter 
Hurwitz. -fh

SNE 
SNE 
SNE 
SNE 
SNE ’87
Årets to tilbud om AKTIV 
SNEFERIE (omtalt i 
FIRMA IDRÆT nr. 9) re
sulterede i en udsolgt tur 
og en aflyst. Turen i uge 8 
(skolernes vinterferie) blev 
udsolgt på ca. 2 uger, 
hvor der i samme periode 
kun var tilmeldt 2 fa
milier til turen i uge 7. Den
ne tur blev derfor aflyst, og 
Bent Vogn, forbundskonto
ret, siger, at årsagen til den 
svage tilmelding til uge 7 
skyldes to faktorer: - Den 
ene er, at turen ligger uden
for skolernes vinterferie, og 
den anden faktor er, at der 
på uge 7 ikke var store mu
ligheder for slalom, hvilket 
uge 8 giver gode muligheder 
for.
Noget tyder altså på, at for
bundets SNEFERIE-tilbud 
til medlemmerne og deres 
familier, skal ligge i skoler
nes vinterferie. Så fremover 
er det et spørgsmål om, at 
man har to tilbud i samme 
uge - måske i hver sit land. 
For der er også efterspørgsel 
udelukkende på Alpine 
ture.

-fh



AKTIV FERIE
LEDER

Aktivitetsudvalget ønsker allerede nu tilkendegivelser fra 
aktive firmaidrætsmedlemmer, der kunne tænde sig at prø
ve kræfter med jobbet som leder for en uges aktiv ferie i 
sommeren 1987 og/eller 1988 på centret i Oksbøl.
I begge årene forventes aktiv ferie-perioden at dække uger
ne 27 - 31.
Forudsætninger
Man skal være medlem af den lokale firmaidrætssammen
slutning og som sådan have et vist kendskab til Dansk 
Firmaidrætsforbund og specielt til familieaktiviteter, lige
som man må være i besiddelse af sans for planlægning og 
visse lederevner.

Instruktion
Inden ferien vil alle aktiv ferie-lederne for den kommende 
sæson, blive indbudt til instruktion og koordination med 
henblik på programlægning, udformning og bestilling af 
materialer m.v.

Betaling
Som andre frivillige ledere i Dansk Firmaidrætsforbund får 
du ingen betaling for din indsats, men din, din ægtefælles- 
/samlevers og dine egne børns rejse og ophold på Centret i 
aktiv ferieugen betales af forbundet.
Tilsagn
Er du interesseret indsend da nedenstående kupon i udfyldt 
stand til: Aktivitetsudvalget v/Kaj Larsen, Neptunvej 62 
st.th., 8260 Viby J, hellere i dag end i morgen

Artikel om AKTIV FERIE
Er du /I interesseret i ovenstående, men gerne vil vide lidt 
mere om, hvad AKTIV FERIE går u d  på, så læs FIRMA
IDRÆT NR. 8 (august). Her er der 4 sider med tekst og 
foto om AKTIV FERIE 1986 på centret i Oksbøl.

-fh.

AKTIV FERIE 
LEDER

Navn

alder sammenslutning

adresse

by telf.nr.

Familien består af ialt_______  personer, heraf_____
børn under 12 år.

Jeg vil gerne være leder i sommeren 1987 evt. uge nr-------

Jeg vil gerne være leder i sommeren 1988 evt. uge nr-------

Jeg er firmaidrætsleder i flg. idrætsgrene eller- discipliner:

Jeg har deltaget i følgende idræts/motionskurser:

Jeg har deltaget i familielejre/aktiv ferie i år:

underskrift
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Alletiders weekend
En af præmierne i Dan- 
mark-Stafetten lød på et 
Weekendophold på firma
idrættens kursus- og ferie
center i Oksbøl. 14 ud af 18 
vindende hold - via lodtræk
ning blandt alle deltagende i 
de seks løbsbyer - havde til
meldt sig, og for de 14 hold 
var der stor interesse for det 
opsatte specialprogram, der 
fik karakteren: Alletiders. 
Afviklingen fandt sted den 
27. - 28. september og pro
grammet bød på løbeture, 
foredrag om løbesko og - 
skader, let underholdning 
lørdag aften samt NIKE 
FUN RUN søndag formid
dag.
Eneste tydelige kritikpunkt 
ved denne motionskomsam
men, kom frem da det blev 
oplyst, at denne form for 
præmie ik k e  var med i det 
foreløbige 1987-program- 
met for Danmark-Stafetten

O-løb
NIKE FUN RUN er identisk 
med det, man i gamle dage 
kaldte o-løb. En løbsform 
hvor man på en afmålt rute, 
gennemløber denne to gan
ge, med en kort pause imel
lem.
Tiderne fra første tur sam
menholdes med de opnåede 
tider fra anden tur, og det 
går så ud på, at opnå to ens 
tider, der i forskel giver 0. 
Ikke uventet var det week
endens foredragsholder, eli
teløberen Keld Johnsen, til 
daglig arbejdende som læge 
med idræt som speciale, som 
ramte plet, endda på hund
rededele. Mere overrasken
de var det, at ikke færre end 
11 løbere løb med + /  h- 4 
sekunder.
Når denne form for løb var 
valgt, skyldes det, at den 
ligger meget tæt på den op
rindelige ide med motions
løb, nemlig at konkurrence
elementet er vendt mod lø
beren selv, frem for, som 
det ofte opleves, mod et 
løbs øvrige deltagere, med 
konsekvenser af dårlig løbe- 
disponering.

-fn

Gitte Sørensen, JERN-BANEBO, Nyborg, gen
nemløb NIKE FUN RUN med et + /-  på 28 
sekunder.

Mesteren selv, Keld Johnsen løb på O-tid, idet 
begge gennemløb gav 9.52.72

NIKE FUN RUN var et populært indslag i Danmark-St af ettens præmieweekend.

Program for præmieweekenden

Danmarks nye store motionsleb...

Lørdag:
Ankomst.
Løbetur.
Kaffe.
Løbeforedrag om 
løbesko og -skader. 
Middag.
Hyggeligt samvær.

Søndag:
Morgenløb.
Morgenmad.
NIKE FUN RUN. 
Frokost og afrejse.

3
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S )  Dansk 

Firmaidrætsforbund

FAMILIE 
MOTIONSHANDBOG
Denne bog indeholder pé en let og letlæselig måde en række faml- 
lie-motionsaktiviter, hvor hele familien kan være med. Ideerne er 
velegnede til strand- eller skovturen, når der eks. holdes fætter/ 
kusinedag eller hvis en børnefødselsdag skal have et særligt 
spændende indhold.
Dansk Firmaidrætsforbunds familie-motionshåndbog er et godt 
bud på AKTIV FRITID.

*

★

★

*

★

24 spæ ndende m otionslege  
Let konditionstræ ning  
PR og arrangem entstekn ik

Form at: A5 
Stift plastringbind

pris 50.
Kuponen sendes til: Dansk Firm aidræ tsforbund Tåsinge-Hallen 5700 Svendborg (09) 22 55 92.

Ja ta k . U n d e rte g n e d e  vil g e rn e  kø b e _________s tk . fa m ilie -m o tio n s h å n d b o g  til kr. 50 incl. moms og porto.

N AVN  ......................................................................................................................................................................................................

A D R E S S E  .............................................................................................................................................................................................

P O S T N R ...........................................  B Y ___________________________________________

Jeg vedlægger 50,- i check □
Beløbet ér indbetalt på giro 6 46 65 08 □

Underskrift
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Årssmødet i Idrætsafdelingen:

Stille og roligt

Ca. 70 af 90 tilmeldte var mødt til årsmødet i Idrætsafdelingen, der blev afviklet i Kongreshuset 
i Odense den 20. september. Her ses et udsnit a f de fremmødte.

Som formanden for 
Idrætsafdelingen, Hans 
Erik Jørgensen, indledte 
sin beretning: - Årets op
gaver er nøje beskrevet i 
vedtægterne og herudfra 
er de løst.
En af de største opgaver er 
afvikling af landsstævner- 
ne, og her havde Hans 
Erik Jørgensen kun ros til 
de sammenslutninger, der i 
det forgangne år havde på
taget sig afvikling af et så
dant.
Hans Erik Jørgensen kom 
også ind på forholdet 
vedr. karentæner, og 
nævnte at Idrætsafdelin
gen ikke mener disse skal 
fjernes. Hvert år oplever 
man personer der optræ
der usportsligt, og overfor 
disse vil man gerne have 
den sanktionsmulighed.

Fem kroner mere
Fra 1987 stiger deltagerge
byret med fem kroner pr. 
deltager for landsstævne
deltagelse. Årsagen skal 
ses i relation til de stigende 
omkostninger, der generelt 
foregår, sagde Hans Erik 
Jørgensen, der også rede
gjorde for at den seneste 
stigning - også på fem kro
ner - fandt sted i 1985. 
Den kommende stigning 
betyder, at Idrætsafdelin
gens budget for 1987 for
bliver uændret i forhold til 
1986.

Fremtiden
I sin afslutning fortalte 
Hans Erik Jørgensen, at 
man i Idrætsafdelingen 
ventede en positiv behand
ling af den kommende IA- 
struktur (Idrætsafdelin
gen) på det kommende 
repræsentantskabsmøde. 
Der har i nogle år foregået 
en grundig bearbejdning, 
og et endeligt forslag har 
også været forelagt såvel 
forbundsrådet som på et 
formandsmøde - begge 
med positivt resultat.
De væsentligste områder 
indbefatter at Idrætsafde

lingens årsmøde udgår til 
fordel for beslutningsdyg
tige sektions-årsmøder. 
Sektionerne tillægges stør
re ansvar og beføjelser i 
den nye struktur, således 
man opnår en harmonise
ring mellem møder og 
praktiske opgaver, slutte
de Hans Erik Jørgensen. 
Herefter gav de enkelte 
sektionsledere en kort re
degørelse for det forudgå
ende møde i sektionerne, 
hvilket ikke gav anledning 
til debat.
Nævnes skal dog, at man 
fra billardsektionens side 
havde haft svært ved at 
finde en landsstævnear
rangør, hvilket kun lykke
des ved at Odense igen tog 
værtsskabet. Et værtsskab 
man også havde sidste 
gang. Fra fodbold er man i 
øjeblikket i færd med at 
undersøge mulighederne 
for optagelse af mix-fod- 
bold på landsstævnepro
grammet.

Årsmøde i 
Idrætsafdelingen

Tekst og foto:
Finn Hagedorn

Forslag til 
behandling
(gengivet af mødets 
referat)
A d .  7. B eh a n d lin g  a f  f o r 
sla g  til  æ n d r in g  i r æ k 
k e r  /k la s s e r  i d e  a f  r e p ræ 
se n ta n tsk a b e t g o d k e n d te  
id ræ tsg ren e .

Bordtennis:
Fra bordtennissektionen 
forelå følgende forslag: 
Bordtennis, fællesbestem
melser §1 og §3. Der op
rettes en mesterrække med 
fri tilmelding individuelt. 
Dertil havde bordtennis
sektionen 2 ændringsfor
slag. Ændringsforslag nr. 
2: Under §1 og §3 oprettes 
en ny klasse VI indv./sing
le, herunder kan alle spil
lere tilmelde sig uanset 
spillestyrke.
Erik Christiansen, Nord
jyllands Amt: Alle i bord
tennissektionen gik ind for 
det forslag.
Ændringsforslaget blev
herefter sat til afstemning. 
For stemte 53 - imod stem
te 9 og 10 undlod at stem
me.
Ændringforslaget blev
hermed vedtaget.

Pistolskydning:
Fra pistolsektionen forelå 
følgende forslag: Bestem
melser vedr. skydning på 
15 m pistol.
1. Klasseinddeling.
Ønsker en skytte at deltage
1 veteranskydning kan det 
tidligst lade sig gøre i den 
sæson, hvori skytten fyl
der 50 år. Skydestillingen 
er fritstående med 1- eller 
2-håndsfatning efter eget 
valg og der skydes i 2 klas
ser.
Kl. VPA-skytter, der iføl
ge registreringskort skyder 
over 180 p.
Kl. VPB-skytter, der ifølge 
registreringskort skyder 
under 180 p.
Sektionen henstiller til 
IA’s årsmøde, at forslaget 
bliver vedtaget.
Der var en del debat om
kring dette forslag. Bl. a. 
mente Jørn Godt, DFIF, 
det var for tidligt at udvide 
rækkerne, da pistolskyd
ning kun har været på 
landsstævneprogrammet i
2 år. Pas på med for man
ge udvidelser, sagde Godt. 
Dertil sagde Klaus Frank, 
Århus Amt, at det ikke er 
meningen at lave en be
kvemmelighedsklasse for 
de ældre, men det er fak
tisk en fysisk belastning at 
Fortsættes side 12
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stå med en pistol i strakt 
arm. Dertil kommer, at 
evnen til at koncentrere sig 
bliver nedsat jo ældre man 
bliver.
Jan Reinhold, Vestsjæl
lands Amt, sagde, at de 
psykologiske aspekter og
så spiller ind ved det at 
lave en veteranklasse, for 
som Klaus Frank var inde 
på, så bliver det at skyde 
sværere med alderen. Det 
kan betyde, at mange æl
dre skytter rykker ned i la
vere klasser, og derved er 
der fare for, at disse skyt
ter mister interessen for 
sporten. Derfor skal der 
være tilbud til alle. 
Herefter blev forslaget sat 
til afstemning. For forsla
get stemte 20 - imod stem
te ingen, mens hele 30 
undlod at stemme. 
Forslaget blev dermed ved
taget.

Håndbold:
Fra Horsens forelå forslag 
om indførelse af M/K- 
håndbold på landsstævne
programmet.
Da forslaget var blevet 
nedstemt på håndboldsek
tionsmødet med 4 for og 6 
imod, spurgte Knud 
Busch, om der var en re
præsentant fra Horsens, 
der ville trække forslaget. 
Da dette ikke var tilfæl
det, blev det sat til afstem
ning.
For forslaget stemte 3 - 
imod stemte 16, mens 27 
undlod at stemme. 
Forslaget blev forkastet.

Afsluttende
bemærkninger
Ved mødets afslutning gav 
Kurt Petersen, DFIF, ud
tryk for, at det var foruro
ligende så få af mødets 
deltagere der kendte til 
indholdet af den omtalte 
IA-struktur. Han opfor
drede kraftigt til, at man 
fik den debatteret i sam
menslutningerne inden den 
skulle behandles på det 
kommende repræsentant
skabsmøde.
Svend Møller, generalse
kretær, opfordrede kredse 
og sammenslutninger til at 
komme med ideer til mate
riale, som kunne trykkes

Skydesektionen (riffel) i aktion under sektionens årsmøde. Fra 
venstre: Preben Andersen, Aksel Sørensen, der af gik som sek
tionsleder, Kurt Biltoft, ny sektionsleder, samt Kim Jensen, 
referent fra DFIF.

Kaffetid og fodboldsnak. Fra venstre Poul Erik Andersen over 
for Erling Sørensen, begge fodboldsektionen. Bag ved Erling 
ses Jens Ibsen, kredsformand i Sønderjyllands Amt.

Landsstævnerne 1987
Badminton Odense d. 28.-29. marts
Billard Odense d .14.-15. marts
Bordtennis Aalborg d. 14.-15.marts
Fodbold Nyk. Falster d. 14.-15. marts VINTER

Nyborg d. 12.-13. sept. SOMMER
Håndbold Køge d. 7.-8. marts VINTER

Nyborg d. 12.-13.sept. SOMMER
Kegler Middelfart d. 14.-15. marts
Riffek Randers d. 21.-22. marts VINTER

Grindsted d. 12.-13. sept. SOMMER
Pistol Fjerritslev d. 14. marts

på forbundskontoret, dog 
kun i det omfang der var 
produktionskapacitet til. 
Han understregede, at for
bundet var et serviceor
gan, der er til for kredsene 
og sammenslutningerne. 
Afslutningsvis opfordrede 
IA-formand Hans Erik 
Jørgensen til, at kredsene 
gav besked, når tilmeldte 
mødedeltagere ikke kunne 
komme. Værre var det na
turligvis med de ca. 20 per
soner, som overhovedet 
ikke var dukket op, selv 
om de var tilmeldt. 1 begge 
situationer er det en udgift 
for afdelingen. En udgift 
og et irritationsmoment 
man gerne ville være spa
ret for.

Valgene
Badminton:
Per Stokholm, Odense - 
genvalgt som sektionsmed
lem. Bjarne Sørensen, 
Odense, nyvalgt som sek
tionsmedlem.

Billard:
Søren Krogh, Vamdrup - 
genvalgt som sektionsmed
lem. Johannes Nielsen, Vi
borg, nyvalgt som sek
tionsmedlem.

Bordtennis:
Tage Brostrøm, Slagelse - 
genvalgt som sektions
leder.

Fodbold:
Jørgen Birkmose, Ringkø
bing - genvalgt som sek
tionsleder.

Håndbold:
Bent Bækdal, Odense og 
Peter Christensen, Nord
borg - begge genvalgt som 
sektionsmedlemmer.

Kegler:
Chr. P. Jensen, Kolding - 
genvalgt som sektions
leder.

Riffelskydning:
Kurt Biltoft, Ringkøbing - 
nyvalgt som sektionsleder. 
John Madsen, Næstved, 
nyvalgt som sektionsmed
lem.

Pistolskydning:
Klaus Frank, Silkeborg og 
Poul Erik Jensen, Skjern - 
blev begge genvalgt som 
sektionsmedlemmer.
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Sat på spidsen i relation til IA’s årsmøde:

Dokumentationen
mangler
Forslag til behandling og vedtagelse på sektionernes årsmø
der (afdelingsmøder af det nuværende årsmøde for hele 
Idrætsafdelingen) sker på en noget tilfældig måde. Det er 
ikke så meget motivationen bag de stillede forslag, der 
mangler, men derimod DOKUMENTATIONEN FOR BE
HOVET, der mangler.
Et eksempel:
I pistolsektionen ønskede man en rækkeudvidelse for vete
ranskytter med både en A og B række. Motivationen: Man 
vil gerne bevare de skytter som p. gr. a. alder ikke længere 
kan gøre sig gældende i de bestående rækker. Tankerne 
bag, at gøre noget for de ældre, er der sikkert ingen som har 
noget imod, men: Dokumentationen for, om der overhove
det er behov, mangler. Ingen på hele årsmødet stillede 
spørgsmål ved, hvor mange personer det drejer sig om. Er 
det to, fem eller hvad? Ej heller blot i hvor mange sammen
slutninger man i turneringssammenhænge har veteran-pi- 
stolskydning.
Derfor var der naturligvis heller ingen som kunne stille 
spørgsmål ved, hvad det ville koste, eksempelvis i form af 
flere præmier, øget administration m. m. Forslaget blev 
vedtaget med 20 for, ingen imod, mens 30 undlod at stem
me.
Et andet eksempel:
I håndboldsektionen blev et forslag om indførsel af mix- 
håndbold på landsstævneprogrammet nedstemt med fire 
stemmer mod seks. På det efterfølgende årsmøde kom for
slaget til fællesafstemning og her stemte tre for og 16 imod, 
mens 27 undlod at stemme.
Uden at gå ind i, hvilke argumenter der fremkom ved sek
tionens møde, ligger det helt klart, at der ikke lå DOKU
MENTATION for, hvor mange steder i landet, der spilles 
mix-håndbold, hvilket kunne have været forklaring på, at 
det blev nedstemt.
Ovenstående eksempler skal ikke tages som udtryk for en 
negativ holdning til det arbejde, der udføres under Idrætsaf
delingen. Her arbejder man som lovene foreskriver. Eks
emplerne skal mere ses i relation til, hvor tilfældigt tingene 
kan forløbe. En løsning kunne være, at der sammen med de 
skriftlige oplæg lå dokumentation ud fra i forvejen fastlagte 
regler.
I relation til de to eksempler kan nævnes, at der til det 
kommende repræsentantskabsmøde i Helsingør (22. - 23. 
november) foreligger forslag til optagelse af bowling som 
landsstævnedisciplin. Ej heller her foreligger der fyldestgø
rende dokumentation, der retfærddiggør behovet for opta
gelse.
I så omkostningskrævende situationer bør der være et tal
materiale som f. eks. belyser, hvor mange personer, der i 
turneringssammenhænge dyrker disciplinen rundt i landet 
og ikke bare angivet ved antal sammenslutninger. De fem 
nævnte byer anviser ikke, hvor mange spillere, det drejer sig 
om.
Et andet eksempel, der kunne dokumentere behovet, kunne 
være, at fastlagte regler angav, at en ønsket landsstævnedis
ciplin skulle forefindes indenfor hver amtskreds eller have et 
samlet antal spillere, som rundt i sammenslutningerne dyr
kede disciplinen. Der kunne sikkert findes andre eksempler 
hertil.
Når disse ting er sat lidt på spidsen, skal det ses i det lys, at 
vi indenfor Dansk Firmaidrætsforbund oplever en vækst på 
mange områder - og heldigvis for det . . . men med stigende 
vækst kommer der også stigende omkostninger.
Og da forbundet ikke ligefrem oplever pengene vælte ind 
over sig, må man nødvendigvis sikre sig, at det, der vedtages 
og dermed kræver øgede midler, også har dækning i fakti
ske behov - gennem en eller anden dokumentation, hvorfra 
man kan træffe sine beslutninger.

Finn Hagedorn. 
Markedskonsulent /redaktør.

Det Radikale 
Venstre også 
med pa Fritids- 
»vognen«
P å  p a r t ie ts  la n d s m ø d e  i 
N y b o r g  d e n  2 0 .- 2 1 .  s e p 
te m b e r  b le v  b r e d d e id r æ t 
te n  g e n s t a n d  fo r  en  d e b a t ,  
d er  m u n d e d e  u d  i f ø lg e n d e  
r e s o lu t io n :

- Det Radikale Venstre øn
sker at fremme forslag, 
der giver øgede mulighe
der for idrætslige aktivite
ter på tværs af alder og 
køn, og som prioriterer 
samværet i forbindelse 
med idrætslige aktiviteter.
- Idrættens ønske om væ
resteder til mere almene 
aktiviteter bør derfor 
fremmes. Især er det nød
vendigt at styrke de 
idrætsligt svage gruppers 
muligheder for at dyrke 
idræt på egne betingelser.
- Der Radikale Venstre øn
sker at styrke og udvikle 
lederuddannelser, der ta
ger sigte på at fremme et 
alsidigt foreningsliv, og 
som igen bringer folkeop
lysning og fysisk aktivitet 
sammen.
- I erkendelse af forenin
gernes og organisationer
nes uundværlige indsats i 
det folkelige idrætsarbejde 
skal der stilles midler til 
rådighed til at videre- og 
nyudvikle den organisere
de idræt. Der må samtidig 
stilles midler ti! rådighed 
for aktiviteter, der imøde
kommer behovene hos 
idrætsgrupper, der ikke 
ønsker at organisere sig 
traditionelt foreningsmæs
sigt.
- Den øgede støtte til 
idrætten skal ses i sam
menhæng med en bedre 
støtte til fritidsområdet og 
må derfor ikke gå ud over 
den nuværende støtte til 
fritidsarbejdet.
- Det er Det Radikale Ven
stres langsigtede mål at 
søge det lovmæssige 
grundlag for breddeidræt
ten, det idébetonede ung
domsarbejde, voksenun
dervisningen og folkeop
lysningen afklaret samti
dig.
Vedtaget a f Det Radikale 
Venstres landsmøde 21. 
september 1986.

Kursus
tilbud
BADMINTON
Instruktørkursus 1
14.-16. november 
i Oksbøl (S, N)
28.-30. november 
i Knabstrup (0)
Kursusgebyr: kr. 500,-.

SKYDNING
Instruktørkursus 1
14.-16. november 
i Oksbøl (S, N)
Kursusgebyr: kr. 500,-.

BORDTENNIS
Instruktørkursus 1
28.-30. november 
i Oksbøl
Kursusgebyr: kr. 500,-.

f >
LEDERKURSUS 1
5.-7. december 
i Sallingsund (N)
Kursusgebyr: kr. 550,-.

BLADKURSUS
14.-16. november 
i Fuglsø
Kursusgebyr: kr. 500,-.
(Dette kursus foregår i samarbejde 
med DDGU)

Rekvirér specialbrochu
rer på et af ovenstående 
kurser, som alle med
lemmer af firmaidræt
ten kan deltage i.
DFIF - Tåsingehallen 
5700 Svendborg 
Tlf. 03 22 55 92

NB. Husk at tilmel
dingsfristen er 30 dage 
før kursusstart.
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Kvinder på idrætsbarrikaderne
D a n m a rk  har f å e t  en n y  id ræ tso rg a n isa tio n  - en organ isa tion  der  p å  m a n g e  m å d er  ligner d em  vi 
k e n d e r  i dag. A llig e v e l a d sk ille r  den  sig. D en  bestå r  k u n  a f  kv in d er , o g  den  ø n sk e r  ik k e  a t væ re  
k o n k u rr e n t til d e  bestående. N a v n e t er O rgan isa tionen  KVINDER OG IDRÆT, og m e d  k u n  1 V2 

år p å  bagen er d e t ly k k e d e s  f o r  d em  a t s k a b e  så m egen  o p m æ r k s o m h e d , a t d e  var repræ sen tere t 
ved  B red d e id ræ tsu d v a lg e ts  k o n fe re n c e  ved rørende  d en n es  d e lra p p o rt i j u n i  i år.
Vi har ta lt m e d  to  a f  o rg a n isa tio n en s re p ræ sen ta n ter  og g iver her e t b illede  a f, h v a d  m a n  s tå r  fo r ,  
s a m t n og le  a f  d e  v is ioner der  s k a l væ re  m e d  til a t p r æ g e  fre m tid s b il le d e t  a f  kv in d e rn es  
tils tedevæ relse  in d e n fo r  id ræ tte n .

Tekst og foto: Finn Hagedorn

Organisationen KVIN
DER OG IDRÆT blev 
dannet for 1 Vi år siden på 
basis af 5 års forarbejde. 
Den består af kvinder fra 
hele landet, i alle aldre og 
med vidt forskellige 
idrætsinteresser, både in
denfor den organiserede, 
den uorganiserede idræt 
og skoleidrætten. Man ar
bejder i lokalgrupper - 
med en i Jylland, en på 
Fyn og en på Sjælland. 
Grupperne arrangerer bl. 
a. debataftener, forskelli
ge idrætsaktiviteter og ta
ger kontakt til klubber, 
foreninger, trænere, ledere 
m. fl.
De to repræsentanter Fir
maidræt har interviewet - 
Mette Krøigaard og Na- 
nette von der Lippe Borges 
- er begge enige om, at det 
har størst gennemslags
kraft for de kvindelige 
synspunkter, at man har 
sin egen idrætsorganisati
on. Herigennem kommer 
kvindernes situation frem 
til overfladen, hvilket kan 
være svært gennem de eta
blerede idrætsorganisatio
ner, hvor et af de store, 
»skæve« forhold tydeligt 
skinner igennem: Meget få 
kvindelige ledere.
Til dette siger Nanette: - 
Det nuværende system 
blokerer, fordi kvinder 
mange steder ikke endnu 
accepteres. Måske nok 
som det kvindelige køn, 
men ikke med deres me
ninger. Mange kvinder er 
også angste for at markere 
sig, hvilket er et af de om
råder vi gennem Køng-se- 
minarerne ønsker at gøre 
noget ved. Prøve af frigø
re kvinden for de forestil

linger om, at hun opfatter 
sig som én der helst skal 
være dygtigere end mænd, 
før hun tør gå frem og ud
trykke sig.
- Erkend det eller lad 
være, siger Nanette. Man
ge gange oplever vi, at 
kvinderne skal præstere 
mere for at blive hørt, og 
det kan ikke være rigtigt.

Anden arbejdsform
- Et andet forhold, der 
gør, at vi har lavet vores 
egen organistaion, findes 
i, at vi arbejder på en an
den måde. Eksempelvis 
har vi børnene at tage hen
syn til, når der indkaldes

til møder, fortsætter Met
te. - Det etablerede system 
tager ikke hensyn til at 
børnene skal passes mens 
man er til møder m. m., og 
det betyder ofte, at kvin
derne siger fra i at deltage. 
Vi prøver at tilpasse det 
med børnene, så begge 
parter bliver tilfredse.
Hvis vi fik flere kvindelige 
ledere tror jeg på, at vi 
også fik flere kvindelige 
idrætsudøvere, idet kvin
delige ledere udviser mere 
forståelse for den pro
blemstilling, kvinderne be
finder sig i, og det gælder 
ikke blot forholdet med 
børn, men også de psyki
ske og fysiske forhold, der

øver indflydelse på idræts
udfoldelsen. Vi ønsker at 
få mere gang i idræt, som 
bliver til på kvindernes 
præmisser. Det er vejen 
frem for, på et senere tids
punkt, at få det hele til at 
gå op i en højere helhed, 
siger Mette.

Slunken
pengekasse
Organisationen KVIN
DER OG IDRÆT tæller i 
dag ca. 100 medlemmer i 
alderen 18-50 år. Det årli
ge medlemskontingent er 
på kr. 150 samt for stude-

Mette Krøigaard (th.) var Organisationens repræsentant på den konference, hvor Breddeidræt
sudvalget fremlagde sin delrapport. Her fremsatte hun ønske om at man i forbindelse med de 
forskellige idrætsfaciliteter fik indført en børnepasningsordning, idet det ofte går ud over 
kvindernes deltagelse i idræt, at de har børnene at passe.
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Organisationen K V I N D E R  O G  ID R Æ T  er som andre organisationer startet med hjemmet som udgangspunkt for alle de praktiske 
opgaver det medfører, at starte en organisation op. Her ses fra venstre Nanette von der Lippe Borges sammen med Mette Krøigaard, i 
hvis hjem en del af bestyrelsens arbejde foregår. Begge er medlem af den store 1O-kvindes bestyrelse

rende og arbejdsløse kr. 
100. Mænd har kun én 
mulighed for at gøre sig 
gældende, og det er gen
nem et støttekontingent på 
kr. 75. Ellers har mænd 
ingen adgang til at blande 
sig. Der er en klar hold
ning til, at den udvikling, 
man ønsker, bedst sikres 
såfremt den udelukkende 
er påvirket og tildannet af 
kvinder.
Økonomisk har man altså 
kun ganske få midler, hvil
ket ligner de situationer 
mange andre idrætsorga
nisationer har været i. 
Forskellen er nu, at den 
etablerede idræt har fine 
og velfungerende idræts
bygninger med ansat perso
nale, inventar m. in., hvor 
nye - som eksempelvis Or
ganisationen KVINDER 
OG IDRÆT - må klare sig 
med de private hjem. Her 
holdes møder, pakkes post 
m. m. Man har selv mad
pakker og evt. drikkelse 
med. Lys, varme og møb

ler lægges til af dem, hvis 
hjem man er i, og ligeledes 
betales af egen lomme en 
del materialer.
Det hele bæres igennem af 
en god portion idealisme, 
men herudover har møder
ne i de private hjem den 
fordel, at der blandt delta
gerne opstår en hyggelig 
atmosfære, som anderle
des positivt bidrager til 
sammenhold og vedvaren
de indsats. Et forhold, 
man i det etablerede 
idrætssystem måske kunne 
tage ved lære af.

2 x KVINDER 
OG IDRÆT
For de læsere, som før har 
stiftet bekendtskab med 
KVINDER OG IDRÆT, 
kan det måske forvirre, at 
vi omtaler Organisationen 
KVINDER OG IDRÆT 
som noget nyt. Forholdet 
er det, at der findes en an

den gruppe, som også kal
der sig Kvinder og Idræt. 
Denne anden gruppe er 
hjemmehørende under 
Dansk Idræts-Forbund og 
bærer kun navnet Kvinder 
og Idræt.
- Det er utroligt svært for 
folk at finde ud af denne 
situation, siger Mette. - 
Fra vor side ønsker vi dog 
at fastholde vort navn, Or
ganisationen KVINDER 
OG IDRÆT, og blot 
mangler vi et logo samt en 
god forkortelse, som kan 
være med til at skabe vor 
egen profil.
- Nu skal man dog ikke 
forstå det sådant, at vi 
ikke taler med de andre, 
fortsætter Mette, for det 
gør vi i høj grad, især når 
vi mødes på Køng.
Begge grupper er i øvrigt 
udsprunget fra et af de 
første Køng-seminarer, og 
for DIFs vedkommende 
gav det anledning til opret
telse af en stilling som 
kvindekonsulent.

Baggrund for orga
nisationsetablering
Det var oplevelsen af, at 
piger og kvinder blev til
budt dårligere trænere, 
haltimer, faciliteter m. m. 
end drenge og mænd, der 
skabte baggrund for, at 
kvinderne ønskede at stå 
sammen. Men udover de 
nævnte områder var sports
pressen og kønsrollemøn
stre også elementer der bi
drog til, at nu måtte der 
gøres noget.
Hertil siger Nanette: - Helt 
katastrofalt er det, at vi 
stadig oplever, det er pi
gerne, der udgør den stør
ste frafaldsprocent. En un
dersøgelse i København vi
ser, at ca. 50% af de piger, 
som har været i en idræts
forening, holder op om
kring 6. klasse, mens fra
faldet for drengenes ved
kommende kun er ca. 
25%. Tilsvarende viser un-

Fortsættes side 16
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dersøgelsen, at pigerne har 
et dårligere kondital end 
drengene.
- Sådanne forhold er med
virkende årsager til, at vi 
føler berettigelse af vor or
ganisation. Havde det eta
blerede idrætssystem taget 
fat på dette problem, hav
de situationen måske slet 
ikke eksisteret, siger Na- 
nette, der dog understre
ger, at de ikke kan løfte 
denne opgave alene, men 
må have flere organisati
onstyper med. 
Organisationen KVIN
DER OG IDRÆT søger 
gennem sin formålspara
graf at stimulere til og ska
be baggrund for, at kvin
derne får bedre kår. For
målsparagraffen lyder:
Det er organisationens 
formål:
- at varetage kvinders in

teresse i den organisere
de såvel som i den uor
ganiserede idræt.

- at støtte og inspirere 
kvinder i alle aldre til 
deltagelse i idræt på alle 
niveauer.

- at arbejde på en udvidel
se a f idrætsbegrebet på 
begge køns præmisser.

Man har sine egne ved
tægter som enhver anden 
idrætsorganisation. Måske 
blot med den ene særlige 
forskel, at man højst kan 
blive genvalgt til bestyrel
sen én gang. Denne regel 
skaber naturligvis plads til 
nye personer med nye im
pulser og ideer, men den 
medvirker også til, at der 
kun svagt kan etableres 
varige og kendte kontakter 
til stat, amt og kommune, 
med de økonomiske forde
le dette bl. a. indebærer.

Aktiviteterne
Som nævnt er man opdelt 
i tre områdegrupper, hvor 
man dels skaber egne akti
viteter og dels medvirker 
til fællesaktiviteter som 
eksempelvis Køng-semina- 
ret.
Som eksempler på, hvad 
der sker i disse grupper i 
øjeblikket, kan nævnes:
Jylland
Cykeltur på Fyn (efterår

1986) . Udstilling på Kvin
demuseet i Århus i anled
ning af museets temaud
stilling: Kvindens Kamp 
og Bevægelse gennem de 
seneste 100 år (foråret
1987) .
Fyn
»Mini« Køng-seminar med 
idræt i praksis og teori.
Sjælland
Udarbejder et problem-ka
talog med beskrivelse af 
forhold, der danner bag
grund for den skæve for
deling mellem kønnene in
denfor idrætten. Indhol
det bliver bl. a. til på bag
grund af en række udtalel
ser og erfaringer fra 
medlemmernes egen hver
dag.
- Når vi arrangerer idræts
aktiviteter m. m., skal det 
ikke opfattes som værende 
en konkurrent til de bestå
ende organisationer.
Den måde, vi arbejder på, 
skal skabe baggrund for, 
at deltagerne tager stilling 
til nogle ting. Vi arbejder 
således utraditionelt med 
idrætten og dette skal ses 
som et supplement til vore 
medlemmers egen deltagel
se indenfor den bestående 
idræt. Igennem disse to 
former for deltagelse hå
ber vi at det, der ligger 
som beslutningsgrundlag 
hos os, kan smitte af rundt 
omkring.

Højborgen Køng
Det årlige Køng-seminar er 
organisationens højborg. 
Her samles man for i fæl
lesskab at diskutere mangt 
og meget, ud fra et fælles 
emne, som en planlæg
ningsgruppe tilrettelægger. 
Her bliver der mellem dis
kussionerne også arbejdet 
med drama, stemmer, lyd, 
rum, kroppen og forskelli
ge boldspil. Altsammen 
med nye indfaldsvinkler 
til, hvorledes man kan 
søge gennemført de for
mål, organisationen har 
fastsat.
Som eksempel på, at ar
bejdet har værdi, fortæller 
Mette:
- Nogle af deltagerne på 
Køng (som man kalder

Køng-seminarerne) er 
idrætslærere fra folkesko
len, og nogle af dem har 
via seminaroplevelserne nu 
fået nogle løsninger, der 
lokalt anvendes overfor de 
stillesiddende piger i sko
len, som tidligere kun del
tog i de »pæne« pigedisci
pliner som eksempelvis 
rundbold. Nu er der sat 
gang i flere boldspil og det 
giver sved på panden. Pi
gerne lærer her at over
skride den tærskel, der tid
ligere afholdt dem fra at 
dyrke, hvad drengene gør. 
Mette fortsætter: - Denne 
fremgangsmåde ser vi na
turligvis ikke resultaterne 
af med det samme, men 
pigerne bliver jo også 
voksne engang, og så er 
det vort håb, at de selv øn
sker at fastholde den inter
esse og fremgangsmåde, 
de oplevede i skolen.

Økonomien og del
tagelse i Køng
Det står altid lidt sløjt til 
med at få økonomisk 
dækning til Køng-semina
rerne. Man får lidt penge 
fra forskellige fonde og til
lige også fra Kulturmini
steriet.
- Herfra er pengekassen 
dog sikkert lukket, siger 
Mette, da vi ikke længere 
er at betragte som »ekspe
rimenterende art«.
Det kan få konsekvenser i 
form af, at deltagerne så 
må betale noget mere i del

Kvinder og Idræt -
Organisationens
kontaktkvinder:
Hele Organisationen samt 
Jyllandsgruppen:

Benedikte Krebs Lange, 
Kroghsgade 6,
8000 Århus C.
Telf. (06) 12 23 50

Fyn/Sønderjyllandsgruppen: 
Mette Skov,
Jagtvej 45, 2. tv.,
5000 Odense C.
Telf. (09) 12 94 29

Sjællandsgruppen: 
Planlægningsgruppen for 
KØNG-seminar ’87:

Nanette von der 
Lippe Borges, 
Østervoldgade 20, 206, 
1350 København K.
Telf. (01) 14 93 60

tagergebyr. Da deltagelse i 
Køng er åben for alle, er 
det en åbenbar fordel, at 
det ikke bliver et økono
misk spørgsmål, om folk 
deltager, supplerer Nanet
te. - Vi skulle gerne have 
så mange med som muligt, 
således at vi sikrer, at flest 
mulige synspunkter kom
mer frem.
Vi har dannet Organisatio
nen KVINDER OG 
IDRÆT for at få et fo
rum, som kan sikre sam
menhængen mellem semi
narerne samt danne øko
nomisk baggrund for at 
komme videre og ud til så 
mange som muligt med et 
budskab om, hvilke kvali
teter idrætten bør indehol
de, set ud fra et kvinde
synspunkt.

Modtager af Gerlev-prisen
Den 14. december 1984 modtog Organisationen »Kvin
der og Idræt« den halve Gerlev-pris i Huset i Magstræ- 
de. Den anden halvdel blev givet til Informations medar
bejder Poul Albret.
»Gerlev-prisen gives for en indsats, som i særlig grad har 
bidraget til at genskabe idrætten som en mangfoldighed 
af udtryk og holdninger, og dermed medvirket til at 
skabe forudsætninger for de manges deltagelse og for, at 
idrætten kan blive en selvfølgelig og frugtbar del af vor 
hverdag - og dermed af den kulturelle udvikling.«
Og som en af prismodtagerne sagde det i sin tale: - Det 
første år så vi det som en udfordring at samle kvinder fra 
alle dele af idrætsverdenen for om muligt at få formule
ret en kvindepolitisk holdning til idræt.
En del af organisationens arbejde er siden da lykkedes, 
bevist ved at Organisationen Kvinder og Idræt var 
blandt repræsentanterne til Breddeidrætsudvalgets hø
ring om udvalgets delrapport.
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O rganisationen K VIN D ER  OG  ID R Æ T
Kan du lide at bruge din krop?
Kan du lide at lege?
Kan du lide at grine?
Vil du være med til at bevæge dig og samtidig have det 
skægt?
Vil du dyrke idræt og være kvinde?
Vil du være med til at udvikle måder at bruge kroppen på?

Så lad os gøre det!

Organisationen »KVIN
DER OG IDRÆT« er en 
udløber af »Kvinder og 
Idræt« seminarerne afholdt 
på Køng Folkehøjskole. 
Flere seminarer er indtil nu 
løbet af stabelen - alle i be
gyndelsen af marts i forbin
delse med kvindernes inter
nationale kampdag.
Du behøver hverken at 
kunne stå på hænder eller 
jonglere med en bold for 
at kunne være med. Du 
kan være i alle aldre og 
alle størrelser. Så forskelli
ge er vi. Det drejer sig om 
at kunne lide at bruge 
kroppen, dyrke idræt. Det

drejer sig om at blive mere 
bevidst om kroppen - 
kvindebevidst.
På de foregående »Kvin
der og Idræt«s seminarer 
er vi kommet vidt om
kring. Temaerne har bl. a. 
været følgende:
»Elite - bredde« 
»Kvindebevidsthed - 
kropsbevidsthed« 
»Idrætslige modbilleder - 
idræt på kvinders betingel
ser«
»Kvindevisioner i idræt
ten«
Disse temaer har vi be
handlet både teoretisk og 
praktisk. Vi har forsøgt at

finde ud, hvad idræt på 
kvinders betingelser egent
lig er. Vi er ikke afklarede 
- véd endnu ikke, hvad det 
kvindelige i idrætten/i vo
res måde at bruge kroppen 
på kan være. Vi er altså 
ikke kommet til en kon
klusion. Det er heller ikke 
meningen, fordi der kan 
og må foregå en stadig ud
vikling. Der er ikke kun én 
måde - der skal ikke være 
påbud og forbud. Det er vi 
afklarede om.

Et budskab fra 
Organisationen
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K lubservice 
gør det nemmere at 
ekvipere din klub

Med Berri Klubservice får din klub nemlig
•  Utallige kombinationsmuligheder
•  Ensartet kvalitet for alle medlemmer
•  Klart klubimage
•  Samlet indkøb
•  Hurtig levering
•  Effektiv supplering
•  Billigere

Hos din lokale Berri forhandler får du beviset. 
Du kan låne et udvalg af Berri kollektionen, 
evt. til jeres næste bestyrelsesmøde. Vælg 
blot model, størrelse og farve, så klarer Berri 
forhandleren resten.
Nærmeste forhandler oplyses på 
tlf. (06) 21 00 33

Berri -  et dansk kvalitetsprodukt. «
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Invitation 
til håndbold 
i Tyskland
Der er kommet invi
tation til forbundet 
fra Fachverband 
Handball e. V., Ber
lin, vedr. danske 
håndboldholds del
tagelse i et stævne, 
som finder sted den 
25. april 1987.
Interesserede klub
ber kan rette hen
vendelse til for
bundskontoret, Tå- 
singe-Hallen, 5700 
Svendborg, telefon 
09 22 55 92, hvor 
tilmeldingsblanket 
og nærmere oplys
ninger kan fås.
Tilmelding skal være 
foretaget senest den 
15.januar 1987.

T-shirts fra kr. 77,- 
Shorts fra kr, 72,- 
Træningsdragter 
fra kr. 236,- 
Ring eller skriv efter 
vor farvebrochure.

Dueoddevej 14 
7400 Herning
Tlf, 07-22 06 22

idana
sport

Kegle- og Billardspillerne i Middelfart takker nedennævnte
sponsorer for deres støtte til indvielsesstævnet i Lillebæltshal-
len 15.-24. august

CARLSBERG Bryggerierne
Bryggeriet ALBAN1
Bryggeriet THOR
LYDEX Middelfart
S.I.D. Middelfart
Handelsbanken Middelfart
Middelfart Sparekasse
Privatbanken Strib
Andelsbanken Middelfart

S tæ vn eu d va lg e t

VCO'O
p c ®

Her er chance 
for at få en lille for-julegave

Deltag i nedenstående konkurrence og væ r med
i lodtræ kningen om en af de nye
DFIF-JOGGINGDRAGTER
Der træ kkes lod blandt alle rigtige svar og alle
kan deltage.

Spørgsmål:
Dansk Firmaidrætsforbund fandt sig et 
slogan, i anledning af sit jubilæum i år. 
Hvad hedder det?

Løsning indsendt af

Navn

Adresse

By

Sammenslutning/klub_______________________________

Kuponen skal væ re Dansk F irm aidræ tsforbund i 
hæ nde senest den 1. novem ber 1986.
Adresse: Tåsinge-Hallen 5700 Svendborg.

Er jeg den held ige vinder, skal min joggingdragt 
være i størrelse:

□  S D M  D L  □  XL

Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt

Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent
Jylland

Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48, 
6200 Åbenrå.
Tlf. 04 62 72 86

Kursus og
foreningskonsulent
Fyn

Jane Have L. Andersen,
Lyngevæ nget 8,
5800 Nyborg 
Tlf. 09 31 72 53

Forbundskontoret
Tlf. 09 22 55 92

Markedskonsulent 
og redaktør

Finn Hagedorn,
Fennemarken 289, 
8800 Viborg.
Tlf. 06 67 31 91

Firmaidræt
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Postbesørget blad 
(1535 Ap.V.)

Abonnement og adresseændringer 
sker ved henvendelse til:
DFIF, Tåsinge-hallen, 5700 Svendborg. 
Tlf. (09) 22 55 92.

0

Lokal
redaktøren

Middelfart
Igen en ny aktivitet
Indvielsen af de nye facili
teter i Lillebæltshallen, 
som bl. a. også giver mu
lighed for dyrkelsen af af 
billard, har resulteret i, at 
Middelfart Firmasport fra 
denne sæsons begyndelse 
også har billard på pro
grammet.
Denne aktivitet er så ny 
endnu for MFS, at der 
ikke helt nøjagtigt er lagt 
et program, men vi kan 
konstatere, at billard vil 
blive spillet hver onsdag i 
billardkælderen på 3 bor
de i tiden fra klokken 17 til 
22.
Første gang der bliver spil
let er ikke helt fastlagt 
endnu, men herom vil der 
blive udsendt særskilt in
formation.
Billard har vel nok tidlige
re i folks opfattelse været 
»noget man spiller på et 
værtshus med en flaske i 
hånden og i en ikke særlig 
ædru tilstand«.
Men intet kan være mere 
forkert. Billard er nemlig 
et spil, der kræver sikker
hed og total koncentrati
on, og det kan man i hvert 
fald ikke få på et værts
hus. Billard har i øvrigt 
været spillet i Danmark

under organiserede for
hold i mere end 50 år. 
Billard (keglebillard) på 
højt sportslig plan er ble
vet meget populært, og 
ikke mindst, fordi TV 
fandt ud af, at billard var 
spændende stof, og man 
skal ikke være ret gammel 
for at kunne huske to af 
billardens store navne, Sø
ren Søgård og Jørgen 
Koch, som i en årrække 
kæmpede om det danske 
mesterskab.
Billard er hermed også en 
realitet i firmasportsregi, 
og vi glæder os til at hilse 
en masse spillere velkom
men i billardkælderen.

red.

Hillerød
Rund fødselsdag
Igennem alle de år der har 
været spillet firmafodbold 
i Hillerød, har Poul Ram
sing haft en central place
ring.
Når man iagttager Poul på 
banen, hvor han graciøst 
som en hippopotamus 
nærmest svæver over 
græsstråene, kan det være 
svært at forstå, at han den 
5. august rundede de 50 
år.
Ikke desto mindre var det 
tilfældet og vi vil gerne her 
komme med et forsinket 
til lykke.
PS. Må det være mig til
ladt at komme med en lille 
anekdote fra Pouls dom
mergerning for Hillerød 
Firmasport. For år tilbage 
havde vi en del problemer 
med kommunen, der kla
gede over visne pletter på 
banerne. Vi undskyldte 
selvfølgelig meget og 
iværkssatte en større un

dersøgelse af hvordan dis
se pletter opstod.
Det viste sig, at pletterne 
kun opstod på solrige 
dage, kun i midtercirklen 
og kun der, hvor Poul 
»stod« og dømte. Forelagt 
denne forklaring måtte 
kommunen overgive sig. 
Jeg skal ikke kunne sige 
hvorvidt ovenstående er 
forklaringen på, at Poul 
nødigt dømmer 5- 
mands/dames fodbold. 
Der er jo som bekendt in
gen midtercirkel.

Tommy Marcher

Horsens
»Ny form« for gymnastik 
i Horsens Firma Idræt 
Gymnastiksæsonen starter 
snart rundt omkring i de 
forskellige foreninger, og 
som noget nyt vil HFI prø
ve at starte et gymnastik
hold op for kvinder i alle 
aldre. Uanset om du er 17 
eller 50, er du velkommen 
til en times gymnastik af 
forskellig art, som bl.a. vil 
komme til at indeholde 
motions-rytme- og jazz- 
gymnastik. I løbet af sæ
sonen skal vi bearbejde 
forskellige slags redska
ber, såsom køller, vimpler 
og bolde.
Gymnastik er en idræt for 
alle, uanset om du har 
prøvet det før. Du vil få 
rig mulighed for at snakke 
og hygge dig med andre, 
samt få den motion, som 
lige du har lyst til at få.
Er du interesseret i hvad 
mere gymnastiksæsonen 
vil bringe, eller er du i tvivl 
om noget, så henvend dig 
til Vibeke Laursen, tlf. 
05 64 44 39.

Motionsudvalget

Randers
Nyhed til interesserede i, 
skak!
Endelig åbnes der mulig
hed for, at skakspillere 
kan mødes gennem Ran
ders Firma-Sport. Dette er 
efter vor mening en længe 
savnet mulighed, idet vi 
tror på, at der på mange 
virksomheder er medar
bejdere, der har ønske om 
at spille skak, men hindres 
deri på grund af manglen
de spillepartnere.
Det rådes der nu bod på. 
Nu får I mulighed for et 
samarbejde med andre 
virksomheder.
Baggrunden for ønsket om 
start af skak under Ran
ders Firma-Sport har sit 
udspring i et ønske om selv 
at spille skak, men jeg føl
te, at min spillestyrke var 
for ringe til at spille i en 
egentlig skakklub. Jeg vil 
betragte mig selv som 
»hyggespiller«.
Ved forespørgsel på min 
arbejdsplads, Micon, viste 
det sig, at adskellige havde 
samme interesse.
Da vi startede med interne 
turneringer, viste tilslut
ningen sig meget større 
end forventet. 14 ud af 70 
medarbejdere deltog. Alt
så 20 %.
Spillestyrken er selvfølge
lig fra begyndere til de lidt 
mere drevne »hyggespille- 
re«.
Under vort arbejde for sa
gen viser det sig, at Neo- 
pac ligelides har skakklub 
med ca.20-30 spillere.
Mon ikke der er flere på 
andre arbejdspladser? 
Tilkendegiv jeres interesse 
på indbydelserne, der 
fremsendes i slutningen af 
august.


